
1 
 

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 
ΝΟΜΟΣ  ΑΤΤΙΚΗΣ     ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ: ..29η/2012..  
∆ΗΜΟΣ ∆ΙΟΝΥΣΟΥ     της ..26ης/11/2012.. 

Ταχ.  ∆/νση : Λ. Μαραθώνος 29 & Αθ. ∆ιάκου 01     

Άγιος Στέφανος      ..Αριθ. Απόφασης: ..241  /2012.. 

                       
ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

Από το Πρακτικό της ..26ης/11/2012.. της ..29ης/2012.. Τακτικής ∆ηµόσιας συνεδρίασης 
του ∆ηµοτικού Συµβουλίου. 

Σήµερα την ..26η Νοεµβρίου 2012.. ηµέρα ..∆ευτέρα.. και ώρα ..17:00.. το ∆ηµοτικό 
Συµβούλιο του ∆ήµου ∆ιονύσου συνήλθε σε Τακτική ∆ηµόσια συνεδρίαση στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του ∆ηµοτικού Καταστήµατος, στο Πολιτιστικό Πνευµατικό Κέντρο της ∆ηµοτικής 
Κοινότητας Αγίου Στεφάνου επί της οδού Ευαγγέλου Πεντζερίδη 3, ύστερα από την υπ’ αριθ. 
34400/20-11-2012 πρόσκληση  Είκοσι (20) ∆ηµοτικών  Συµβούλων που δηµοσιεύθηκε και 
επιδόθηκε σε κάθε Σύµβουλο χωριστά και στον ∆ήµαρχο σύµφωνα µε τις δ/ξεις του άρθ. 67 του 
Ν.3852/2010 (Νέα Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης και της Αποκεντρωµένης ∆ιοίκησης - 
Πρόγραµµα Καλλικράτης), τις διατάξεις του αρθ. 95 «Σύγκληση και λειτουργία του ∆. Σ.» και 96 
«Τόπος συνεδρίασης, απαρτία και λήψη αποφάσεων του ∆.Σ.» του Ν. 3463/2006 (∆Κ∆),για 
συζήτηση και λήψη απόφασης στο παρακάτω θέµα της ηµερήσιας διάταξης: 

ΘΕΜΑ 1ο: « Επιλογή ακινήτου  για Σ.Μ.Α και αµαξοστασίου». 
 

Πριν από την έναρξη της συνεδρίασης ο προεδρεύων Αντιπρόεδρος του ∆.Σ. 
διαπίστωσε ότι από τα ..41.. µέλη του δηµοτικού συµβουλίου παρόντα  ήταν ..21.. ήτοι: 

 
 

              ΠΑΡΟΝΤΕΣ 
1.  ΣΤΑΪΚΟΣ  ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ Αντιπρόεδρος. 
2. ΖΥΓΟΥΝΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ. 
3. ΦΕΡΜΕΛΗ ΛΥ∆ΙΑ. 
4. ΚΟΡΟΒΕΣΗ ΒΑΣΙΛΙΚΗ (ΒΑΣΙΑ). 
5.ΠΑΣΙΠΟΥΛΑΡΙ∆ΗΣ ΑΒΡΑΑΜ.  
6.ΖΑΜΑΝΗΣ ∆ΙΟΝΥΣΙΟΣ. 
7.ΣΩΤΗΡΙΟΥ ΣΑΚΕΛΛΑΡΙΟΣ. 
8.ΤΑΟΥΞΗ–ΧΡΙΣΤΙΑΝΙ∆Η ΚΑΛΛΙΟΠΗ. 
9.ΚΟΚΜΟΤΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ. 
10.ΠΕΠΠΑ ΑΓΓΕΛΙΚΗ. 
11.ΓΙΑΡΕΝΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ. 
12.ΤΣΟΥΚΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 
13.ΠΑΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ ΕΛΕΝΗ (ΛΕΝΑ). 
14.ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ. 
15.ΜΠΟΥΣΜΠΟΥΡΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ, Γραµµατέας.  
16.ΤΣΑΛΤΟΥΜΗ ΚΥΡΙΑΚΗ. 
17.ΣΩΚΟΥ ΖΩΗ. 
18.ΛΟΥΚΑΤΟΣ ΠΑΝΑΓΗΣ. 
19.ΝΙΚΗΤΟΠΟΥΛΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ. 
20.ΣΠΗΛΙΩΤΗΣ ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ 
21.ΚΟΥΡΙ∆ΑΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ. 
 

             ΑΠΟΝΤΕΣ  
1.ΡΟΪ∆ΗΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ,Πρόεδρος 
2.ΚΟΝΤΑΚΗΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ 
3.ΧΙΩΤΗΣ ΗΡΑΚΛΗΣ.  
4.ΚΑΡΑΣΑΡΛΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ 
5.ΠΕΠΠΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ. 
6.ΠΟΤΙ∆ΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ 
7.ΣΑΚΕΛΛΑΡΙΟΥ ∆ΙΟΝΥΣΙΟΣ 
8.ΣΑΡΑΝΤΑΚΗ ΘΕΟ∆ΩΡΑ. 
9.ΚΑΡΥΣΤΙΝΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
10.ΜΑΓΓΙΝΑ ΣΤΕΛΛΑ – ΣΟΦΙΑ.  
11.ΓΑΡΕΦΑΛΑΚΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ 
12.ΓΙΑΝΝΙΩΤΗ ΕΛΕΝΗ.  
13.ΚΑΤΣΙΓΙΑΝΝΗ ΣΟΦΙΑ. 
14.ΛΙΤΣΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ.  
15.ΠΑΛΙΓΓΙΝΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ. 
16.ΠΑΠΑΒΑΣΙΛΕΙΟΥ ΧΡΗΣΤΟΣ 
17. ΠΑΠΠΑΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ 
18.ΤΖΑΝΕΤΗ ΑΓΑΘΗ-ΕΛΛΗ 
19.ΚΑΝΑΤΣΟΥΛΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ. 
20.ΊΣΣΑΡΗΣ ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ. 
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Οι απόντες ∆ηµοτικοί Σύµβουλοι νοµίµως κληθέντες και εµπροθέσµως δεν παρέστησαν στη 
σηµερινή Συνεδρίαση. 
 
 
� Ο ∆ήµαρχος κ. Ιωάννης Καλαφατέλης  νοµίµως κληθείς δεν παρίσταται στη συνεδρίαση. 
� Στη συνεδρίαση παραβρέθηκε και o κ. Πατσάκας Επαµεινώνδας, υπάλληλος του ∆ήµου για 
την τήρηση των πρακτικών. 

 
..Αριθ. Απόφασης: ..241/2012.. 
 

� ΘΕΜΑ 1ο: «Επιλογή ακινήτου για Σ.Μ.Α και αµαξοστασίου ». 
 
 

Ο προεδρεύων Αντιπρόεδρος του ∆.Σ. κ. Στάϊκος Θεόδωρος µετά την εκφώνηση του 
θέµατος της ηµερήσιας διάταξης έδωσε το λόγο στον ∆Σ   Κουριδάκη Κων/νο για να προβεί 
στην εισήγηση. 
 
Ο  ∆. Σ  κ. Κουριδάκης Κων/νος   ανέπτυξε το θέµα και είπε τα εξής: 

 
Θέλω να καλησπερίσω το Σώµα. Για µία δεύτερη φορά πρέπει να δηλώσω ότι θλίβοµαι που η 
∆ιοίκηση, η πλειοψηφία δεν παρίσταται στο Συµβούλιο αυτό. Επαληθεύονται οι ... που έχω 
αναφέρει σε προηγούµενα Συµβούλια. Τέλος πάντων εµείς το θέµα αυτό που θα συζητήσουµε 
σήµερα είναι την επιλογή ακινήτου για Σταθµό Μεταφόρτωσης Απορριµµάτων και αµαξοστάσιο. 
Και έχω να καταθέσω τα εξής. 
 Από τον πρώτο µήνα της θητείας ο Αντιδήµαρχος Περιβάλλοντος µαζί µε τον ειδικό 
σύµβουλο του ∆ηµάρχου στοχοθέτησαν ένα ακίνητο στην Άνοιξη για την µετεγκατάσταση του 
αµαξοστασίου και την δηµιουργία Σταθµού Μεταφόρτωσης Απορριµµάτων. Κατόπιν... γι' αυτούς 
διαδικασία, χωρίς να προηγηθεί οποιαδήποτε µελέτη, αποφάσισαν µε τον τρόπο του έτσι θέλω 
να νοικιάσουν ή να αγοράσουν το συγκεκριµένο ακίνητο. Και παρά τις αρχικές άκαρπες 
προσπάθειες κατάφεραν στις 14.5.2012 να πάρει απόφαση το ∆ηµοτικό Συµβούλιο για την 
αναγκαιότητα της δηµιουργίας Σταθµού Μεταφόρτωσης Απορριµµάτων στηριζόµενο σε µία 
υποτυπώδη τεχνική έκθεση. 
 Στο Συµβούλιο εκείνο είχα αναφέρει ότι πρέπει να γίνουν τα εξής: 
- Μελέτη βιωσιµότητας τεχνικής και οικονοµικής σχετικά µε την ανάγκη δηµιουργίας Σταθµού 
Μεταφόρτωσης Απορριµµάτων. 
- Εναρµόνιση των δράσεων αυτών µε τον υφιστάµενο περιφερειακό σχεδιασµό διαχείρισης 
αποβλήτων του Νοµού Αττικής. 
- Παράθεση διαφορετικών τεχνικών τεχνολογιών Σταθµού Μεταφόρτωσης Απορριµµάτων που 
προσφέρονται καλύτερα για τις ανάγκες του ∆ήµου. 
- Μελέτη εντοπισµού κατάλληλων χώρων για την υποδοχή του Σ.Μ.Α. 
- Μελέτη περιβαλλοντικών επιπτώσεων για την αδειοδότηση του έργου. 
 Επίσης, και άλλοι Σύµβουλοι της µειοψηφίας είχαν προτείνει συγκεκριµένη διαδικασία 
που έπρεπε να ακολουθηθεί, καθώς και κριτήρια και προδιαγραφές που έπρεπε να καλύπτει 
κάθε εξεταζόµενη λύση. Και το σηµαντικότερο; Είχαν όλοι συµφωνήσει ότι την τελική απόφαση 
θα την έπαιρνε µετά από όλες τις Επιτροπές το ∆ηµοτικό Συµβούλιο. 
 Κατά έναν περίεργο τρόπο, τίποτε από όλα αυτά δεν συµπεριελήφθη στην απόφαση 
που καθαρογράφηκε, εκτός από τον ορισµό µίας Επιτροπής διερεύνησης ακινήτων. 
 Στην Επιτροπή αυτή υπήρξα µέλος και ζήτησα µε έγγραφό µου έναν µήνα µετά την 
σύστασή της µε αριθ. πρωτ. 13838 τα εξής: Να οριστούν λόγω της σπουδαιότητας του 
αντικειµένου τακτικές ηµεροµηνίες συνάντησης της Επιτροπής, να αποφασιστεί η µεθοδολογία 
συγκέντρωσης και αξιολόγησης των προτάσεων, να καθοριστεί το χρονοδιάγραµµα των 
εργασιών της Επιτροπής αυτής και να γίνει ενηµέρωση για προγενέστερες σχετικές ενέργειες 
και πιθανές αξιολογήσεις προτάσεων. 
 ∆υστυχώς η ∆ιοίκηση δεν ακολούθησε κανένα από τα παραπάνω λογικά βήµατα. Η 
συνήθης τακτική της είναι της τελευταίας στιγµής η των µεθοδεύσεων. Έτσι, η 7/µελής Επιτροπή 
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συνεδρίασε προσχηµατικά µε ειδοποιήσεις της τελευταίας στιγµής καθώς πίεζε ο χρόνος που 
είχε αφεθεί να περάσει σκόπιµα ή από αµέλεια. 
 Εκεί, οι 5 Σύµβουλοι που συµµετείχαν στην τελευταία Επιτροπή γνωµοδότησαν χωρίς 
καν να περιµένουν την αξιολόγηση της Τεχνικής Υπηρεσίας η οποία δεν είχε ολοκληρωθεί 
ακόµα. 
 Στη συνέχεια το θέµα προχώρησε την 3/µελή Επιτροπή αξιολόγησης για αγορά ή 
ενοικίαση ακινήτων. Επειδή όµως είχε προηγηθεί αρνητική εισήγηση της Τεχνικής Υπηρεσίας, η 
Επιτροπή δεν κατέληξε σε ξεκάθαρη θέση γιατί κανένα από τα εξεταζόµενα ακίνητα δεν 
πληρούσε τις προδιαγραφές και ουσιαστικά είχαν απορριφθεί από την Τεχνική Υπηρεσία. 
 Στην Επιτροπή αυτή ο συνάδελφος κ. Πασιπουλαρίδης είχε επισηµάνει µεταξύ άλλων 
την ανάγκη διερεύνησης των δηµοτικών ακινήτων που υπάρχουν στην απογραφή του ∆ήµου, 
και τυχόν δηµόσιας γης που θα µπορούσε να αξιοποιηθεί. Αυτές οι λύσεις θα στοίχιζαν στον 
∆ήµο πολύ λιγότερο. 
 Επίσης, υποστήριξε ότι οι τρεις χώροι που τότε επιδιωκόταν η ενοικίασή τους για λόγους 
που δεν έχουν σχέση µε το δηµοτικό συµφέρον, ήταν ακατάλληλοι, βάσει της τεχνικής 
αξιολόγησης. Και γι' αυτό πρότεινε να απορριφθούν όλοι και να διερευνηθεί αρχικά η 
δυνατότητα αξιοποίησης τόσο της υπάρχουσας δηµοτικής γης όσο και της δηµόσιας. Και µόνο 
αν αυτή δεν καρποφορήσει, τότε να προχωρήσουµε στην ενοικίαση κατάλληλου χώρου. 
 Μετά από αυτά δεν υπήρξε καµία ενηµέρωση αρµοδίως, παρ' ότι υπήρξαν ερωτήσεις σε 
προηγούµενα Συµβούλια, και όταν οι 20 πια ∆ηµοτικοί Σύµβουλοι καταθέσαµε το αίτηµα 
σύγκλησης του ∆ηµοτικού Συµβουλίου για συζήτηση επί του θέµατος, λάβαµε την προκλητική 
απάντηση του Προέδρου του κ. Ροϊδη. Οπότε, προχωρήσαµε στην σύγκληση της σηµερινής 
συνεδρίασης, από την οποία επίσης προκλητικά απουσιάζει η συµπολίτευση. 
 Εδώ προσθέτω και την ανακοίνωση του ∆ηµάρχου την Παρασκευή το βράδυ, µε την 
οποία προσπαθεί να παραπληροφορήσει και να πλέξει ο ίδιος το εγκώµιο του εαυτού του. 
Φαίνεται ότι στην προοπτική του σηµερινού Συµβουλίου συνειδητοποίησε ότι πρέπει να 
απολογηθεί κάπως στους δηµότες. ∆εν µας λέει όµως, τί ακριβώς µεσολάβησε τόσους µήνες, 
ούτε και αν ποτέ θα είχαµε ενηµερωθεί για την πορεία του θέµατος τόσο οι ∆ηµοτικοί Σύµβουλοι 
όσο και οι δηµότες, αν δεν είχαµε προκαλέσει εµείς αυτό το Συµβούλιο. 
 Η διαφαινόµενη πρόθεση της ∆ιοίκησης µε τον γνωστό τρόπο των µεθοδεύσεων να 
εγκαταστήσει Σ.Μ.Α. σε προεπιλεγµένη περιοχή, είναι προκλητική. Το θέµα είναι πολύ σοβαρό 
όχι µόνο για την συγκεκριµένη περιοχή της Άνοιξης αλλά και την ευρύτερη περιοχή του ∆ήµου. 
Σήµερα τα ακίνητα που εξετάζονται είναι στην Άνοιξη. Αύριο θα είναι σε κάποια άλλη ∆ηµοτική 
Κοινότητα και θα αντιµετωπίσουµε την αντίδραση των κατοίκων. 
 Σε καµία περίπτωση δεν έπρεπε να παρακαµφθεί το ∆ηµοτικό Συµβούλιο, και γι' αυτόν 
τον λόγο βρισκόµαστε εδώ. Έχω την πεποίθηση ότι τα µείζονα ζητήµατα πρέπει να συζητούνται 
µε κάθε λεπτοµέρεια, να έχουν πλήρη διαφάνεια, να ακούγονται όλες οι απόψεις, να 
αιτιολογούνται επιστηµονικά, να δηµιουργείται ολοκληρωµένη εικόνα και να δίδονται καθαρές 
απαντήσεις. 
 Κανείς δεν µπορεί να αποφασίζει χωρίς την κοινωνία. Πολλά ανεπίκαιρα έργα έχουν 
κατασκευαστεί, διότι κάποιοι ιθύνοντες για διάφορους λόγους επέλεξαν να τα υλοποιήσουν 
χωρίς να εξετάσουν την κοινωνική στάση και αντίδραση. 
 Τα σηµαντικά ερωτήµατα που αφορούν την επιλογή ακινήτου για σταθµό µεταφόρτωσης 
πρέπει να απαντηθούν, πριν ολοκληρωθεί οποιαδήποτε διαδικασία. 
 Εξετάστηκε η δυνατότητα αξιοποίησης των δηµοτικών ακινήτων;  Εξετάστηκε η 
δυνατότητα αξιοποίησης των δηµόσιων ακινήτων;  Υπάρχει εξειδικευµένη οικονοµοτεχνική 
µελέτη για κάθε ένα ακίνητο από τα τρία που έχουν βρεθεί, και αν υπάρχει από ποιόν 
συντάχθηκε, πότε εγκρίθηκε, και ποιά τα συµπεράσµατά τους;  Ορίστηκαν επακριβώς οι όροι 
που πρέπει να πληρούνται για την καταλληλότητα κάποιου ακινήτου, αποστάσεις από 
κατοικηµένες περιοχές, χώρους συνάθροισης κατοίκων, εκπαιδευτηρίων κλπ.;  Εξετάστηκε η 
δυνατότητα συνεργασίας µε όµορους ΟΤΑ, για καλύτερη και οικονοµικότερη διαχείριση των 
απορριµµάτων; 
 Έγιναν έστω προκαταρκτικές κυκλοφοριακές µελέτες, για τα ακίνητα που έχουν βρεθεί 
µέχρι τώρα; 
 Εξετάστηκαν άλλα ακίνητα σε περιοχές που δεν γειτνιάζουν µε κατοικηµένες περιοχές; 
 Όλα αυτά τα ερωτήµατα τα είχα ξαναθέσει στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο. ∆εν πήρα ποτέ 
απάντηση. Θα προσπαθήσω να απαντήσω µόνος µου µε λίγα λόγια στα παραπάνω 
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ερωτήµατα, και µετά θα προσθέσω και µία άλλη διάσταση σχετικά µε το θέµα της διαχείρισης 
των απορριµµάτων. Αν έχει ολοκληρωθεί η απογραφή των ακινήτων, πρέπει να δωθεί 
αρµοδίως και να κοινοποιηθεί στη ∆ΙΑΥΓΕΙΑ. Με αυτό το δεδοµένο µπορούµε και πρέπει να 
εξετάσουµε την δυνατότητα εάν κάποιο από τα δηµοτικά ακίνητα καλύπτει τις προδιαγραφές για 
τις ζητούµενες χρήσεις. Αν δεν βρεθεί δηµοτικό ακίνητο που λόγω έκτασης δεν καλύπτει και τις 
δύο χρήσεις Σ.Μ.Α. και αµαξοστάσιο, µπορεί να εξεταστεί η λύση του διαχωρισµού των 
χρήσεων σε δύο ακίνητα. Το ίδιο µπορεί να ισχύσει αν βρεθεί και δηµόσιο ακίνητο. 
 Η τεχνική έκθεση στην οποία βασίστηκε η προηγούµενη απόφαση για την αναγκαιότητα 
του Σ.Μ.Α. δεν έχει υπογραφή εξειδικευµένου επιστήµονα. Η ανάγκη δηµιουργίας του Σ.Μ.Α. 
βασίστηκε κατά κύριο λόγο σε οικονοµικούς λογιστικούς υπολογισµούς και δεν αναλύθηκαν οι 
τεχνικοί και περιβαλλοντικοί όροι. Επίσης αναφέρθηκαν µεγάλα χρηµατικά ποσά των οποίων 
την ακρίβεια δεν γνωρίζουµε, καθώς και µεγάλες ποσότητες απορριµµάτων, χωρίς να µας 
κοινοποιηθούν τα στατιστικά στοιχεία. 
 Το ερώτηµα δηλαδή που θέτω είναι ποιοί και µε ποιά διαδικασία συγκέντρωσαν τα 
στοιχεία στα οποία βασίστηκε η τεχνική έκθεση, και αν η αξιοπιστία τους επιτρέπει να τα 
χρησιµοποιήσουµε ώστε να βγάλουµε ασφαλή συµπεράσµατα. 
 Μπορούµε δηλαδή µε τα στοιχεία αυτά να οδηγηθούµε στην λήψη απόφασης ενός τόσο 
ευαίσθητου περιβαλλοντικά και κοινωνικά θέµατος; 
 Η συνεργασία µε όµορους ∆ήµους δεν εξετάστηκε. Τουλάχιστον µέχρι τώρα εκτός της 
ανακοίνωσης της Παρασκευής, η οποία το αναφέρει χωρίς να µας δίνει στοιχεία, δεν υπήρξε 
οποιαδήποτε ενηµέρωση της αρµόδιας Επιτροπής για την δυνατότητα αξιοποίησης δηµοτικής ή 
δηµόσιας γης που θα εξυπηρετούσε τις όµορες ∆ηµοτικές Κοινότητες ακόµα και από 
διαφορετικούς ∆ήµους. Ως παράδειγµα µπορώ να βάλω την κοινή αποκοµιδή µε τις ∆ηµοτικές 
Κοινότητες του ∆ήµου Ωρωπού που βρίσκονται στα εγγύτερα µε τον ∆ήµο µας, π.χ. τα Κιούρκα, 
µε τον ∆ήµο Κηφισιάς π.χ. την Αναγέννηση που είναι η ∆ηµοτική Κοινότητα ∆ιονύσου, µε την 
Εκάλη που γειτνιάζουνε.  
 Επίσης, αν και η διαχείριση των απορριµµάτων σε επίπεδο Περιφέρειας (περιφερειακός 
σχεδιασµός) έχει συγκεκριµένες κατευθύνσεις, δεν υπήρξε κάποια στοιχειώδης ενηµέρωση ή 
συνεργασία προς αυτή την κατεύθυνση. Ούτε εξετάστηκε το σενάριο να αναλάβουν ιδιώτες τόσο 
σε επίπεδο ∆ήµου όσο και σε επίπεδο Περιφέρειας.  
 Με τον τρόπο αυτό φοβάµαι ότι η επιλογή της κατασκευής του Σ.Μ.Α. µε χρήµατα των 
ιδιωτών απλώς θα διευκολύνει τους ιδιώτες γιατί θα βρουν έτοιµο έδαφος και τους κατοίκους να 
πληρώνουν αυξανόµενα τέλη καθαριότητας έχοντας εισπράξει προκαταβολικά τις πιθανές 
αρνητικές συνέπειες ενός τέτοιου έργου. 
 Οι περιβαλλοντικοί όροι πρέπει να οριστούν συγκεκριµένα και αυστηρά ανεξάρτητα µε το 
αν είναι υποχρεωτικοί για λόγους κοινωνικής και περιβαλλοντικής ευαισθησίας. Και µάλιστα 
κατά την γνώµη µου πρέπει το ∆ηµοτικό Συµβούλιο να δεσµευθεί ότι ο Σταθµός Μεταφόρτωσης 
Απορριµµάτων θα µπορούσε να είναι κλειστού τύπου και όχι ανοιχτού. 
 Σηµαντικό ερώτηµα που τίθεται για την ∆ηµοτική Αρχή είναι το αν εξέτασε εναλλακτικούς 
τρόπους διαχείρισης απορριµµάτων. Η εγκατάσταση ανά µία ή ανά οµάδες ∆ηµοτικών 
Κοινοτήτων κινητού σταθµού µεταφόρτωσης απαιτεί µικρότερη έκταση και µικρότερο κόστος. Αν 
σκέφθηκε τα βιοµηχανικά απόβλητα και την ειδική αντιµετώπιση που απαιτούν. 
 Η δηµιουργία Σταθµού Μεταφόρτωσης δείχνει µε τους αρχικούς οικονοµικούς 
υπολογισµούς ότι οικονοµικά συµφέρει. Όµως πρέπει να τονίσω ότι κάθε υπολογισµός µπορεί 
να αλλάξει το αποτέλεσµα εφόσον αλλάξουν οι αρχικές σταθερές που χρησιµοποίησες. Στην 
περίπτωσή µας ο όγκος των απορριµµάτων, οι αποστάσεις των χώρων διάθεσης και 
επεξεργασίας, το κόστος µεταφοράς και τα κοινωνικά οφέλη που συνυπολογίζεις. Επίσης, όταν 
σύµφωνα µε τον περιφερειακό σχεδιασµό αλλάζει η τοποθεσία του χώρου διάθεσης που 
σήµερα είναι στα Λιόσια και έρθει πλησιέστερα στον ∆ήµο µας, τότε η επένδυση κινδυνεύει να 
χαρακτηριστεί ως µη συµφέρουσα. 
 Νοµίζω ότι δεν εξετάστηκε το πόσο ένα τέτοιο έργο επηρεάζει την γενικότερη 
αντιµετώπιση του περιφερειακού σχεδιασµού σύµφωνα µε τον οποίο ο τρόπος που η διαχείριση 
των απορριµµάτων επιχειρείται να υλοποιηθεί κεντρικά µε την κατασκευή µεγάλων τεχνικών 
υποδοµών, είναι αντικείµενο επιστηµονικής τεχνικοοικονοµικής και κοινωνικής συζήτησης.  
 Τα έργα που προωθούνται αγνοούν ότι βρισκόµαστε σε διαδικασία γενικευµένης 
αναθεώρησης του εθνικού και των περιφερειακών σχεδιασµών. Η έλλειψη µέριµνας για µείωση 
των απορριµµάτων στην πηγή, για ανάκτηση και για ανακύκλωση οδηγεί  προς το 
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συγκεντρωτικό µοντέλο ανάπτυξης που απαιτεί µεγάλα έργα, συνεχώς αυξανόµενους χώρους 
διάθεσης των απορριµµάτων µε έντονα κοινωνικά προβλήµατα και µεγάλο κόστος που θα πέσει 
στις πλάτες των δηµοτών. 
 Μία διαχείριση των αστικών στερεών αποβλήτων µε το µικρότερο κόστος, µε τις 
περισσότερες νέες θέσεις εργασίας, µε την αποτελεσµατικότερη προστασία του περιβάλλοντος 
αλλά και µε την κοινωνικά δίκαιη κατανοµή του παραγόµενου πλούτου είναι εφικτή όταν 
βασίζεται στους εξής άξονες: Μείωση του όγκου των απορριµµάτων, πρόληψη και ενηµέρωση, 
ανακύκλωση, επαναχρησιµοποίηση, λιπασµατοποίηση µε την µικρότερη δυνατή απόρριψη 
υπολειµµάτων σε χώρους διάθεσης. 
 Η διαχείριση των απορριµµάτων πρέπει να γίνει όχι µόνο βάσει της επιφάνειας της 
κατοικίας αλλά µε το τί απορρίµµατα παράγει η κάθε οικογένεια. Γιατί να πληρώνω εγώ τα ίδια, 
ενώ συλλέγω όλα τα ανακυκλώσιµα και κάνω κοµποστοποίηση, µε τον γείτονά µου που έχουµε 
το ίδιο µέγεθος κατοικίας και τα πετάει όλα στους κάδους απορριµµάτων; 
 Για µένα αλλά και για πολλούς άλλους, αυτό που ονοµάζουµε "σκουπίδια" είναι ένα 
παραγόµενο προϊόν µε υπεραξία η οποία µε τον κατάλληλο τρόπο µπορεί να γυρίσει πίσω σε 
εµάς που το παράγουµε. Αντί να επενδύουµε στο να πετάµε αυτό το προϊόν, ας επενδύσουµε 
στην ενηµέρωση των δηµοτών, στην πρόληψη, στην ανακύκλωση και στην 
επαναχρησιµοποίηση. Έχουµε ένα σηµαντικό εργαλείο στον ∆ήµο µας που ονοµάζεται 
ΕΞΕΛΙΞΗ. Ας εξελιχθούµε λοιπόν. Ας σταµατήσουµε να λειτουργούµε κοντόφθαλµα µε 
µικροπολιτικές συµπεριφορές. Οι συντονισµένες προσπάθειες ειδικών επιστηµόνων της 
∆ηµοτικής Επιχείρησης, των κοινωνικών φορέων και του ∆ηµοτικού Συµβουλίου θα µπορούσαν 
να δώσουν λύση στο µείζον αυτό θέµα µε την παράλληλη καταπολέµηση της ανεργίας σε 
συνδυασµό πάντα µε την προστασία του περιβάλλοντος. 
 Πιστεύω ότι αν θέλουµε πραγµατικά να αντιµετωπίσουµε το µείζον αυτό θέµα µε όραµα 
για το µέλλον πρέπει να υλοποιήσουµε ένα τοπικό σχέδιο διαχείρισης απορριµµάτων µε ευθύνη 
για τα παιδιά µας, µε αγάπη προς το περιβάλλον και για την αειφόρο ανάπτυξη του τόπου µας. 
 Προτείνω λοιπόν στο ∆ηµοτικό Συµβούλιο να γίνει µία εξειδικευµένη µελέτη για την 
σύνταξη τοπικού σχεδίου διαχείρισης απορριµµάτων µε βάση το παραπάνω σκεπτικό. Το 
κόστος της δεν υπερβαίνει τον ετήσιο µισθό ενός από τους πολλούς και κατ' όνοµα ειδικούς 
συµβούλους του ∆ηµάρχου και µπορεί να εξοικονοµηθεί από εκεί.  
 Να εξεταστεί εάν κάποιο από τα δηµοτικά ή δηµόσια ακίνητα καλύπτει τις προϋποθέσεις 
για αµαξοστάσιο αρχικά και κατόπιν για Σταθµό Μεταφόρτωσης Απορριµµάτων εφόσον 
προκύψει τεκµηριωµένη ανάγκη. Στην περίπτωση που επιλεγεί η λύση του Σταθµού 
Μεταφόρτωσης Απορριµµάτων να γίνουν όλες οι απαραίτητες µελέτες και να ληφθούν όλες οι 
µέριµνες που περιγράφηκαν παραπάνω.  
 Σε κάθε περίπτωση να περάσει το θέµα για τελική έγκριση από το ∆ηµοτικό Συµβούλιο. 
Ευχαριστώ. 
 
 
Το ∆ηµοτικό Συµβούλιο αφού έλαβε υπόψη: 
� Την εισήγηση. 
� Τις διατάξεις των άρθρων 65 και 67 του Ν. 3852/2010 (Νέα Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης 

και της Αποκεντρωµένης ∆ιοίκησης - Πρόγραµµα Καλλικράτης.) 
� Τις διατάξεις του άρθρου 93 του Ν. 3463/2006 (Κ. ∆. Κ) (ΦΕΚ 114/8-6-2006, τεύχος Α΄) 

«Κύρωση του Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτήτων». 
� Τις διατάξεις του άρθρου 72 του  Ν.3852/2010 παρ. 1 (ΦΕΚ 87Α/7-6-2010) «Νέα 

Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης και της Αποκεντρωµένης ∆ιοίκησης». 
� Την αριθ. 108/2012 απόφαση του ∆ηµοτικού  Συµβουλίου. 
� Τις τοποθετήσεις των ειδικών αγορητών. 
� Τις τοποθετήσεις των ∆ηµοτικών Συµβούλων (Λεπτοµέρειες στα αποµαγνητοφωνηµένα 

πρακτικά).                            
� Τις τοποθετήσεις – προτάσεις των ∆ηµοτών και των εκπροσώπων των τοπικών Συλλόγων. 
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Α Π Ο Φ Α Σ Ι Ζ Ε Ι ΟΜΟΦΩΝΑ 

 
 
           1. Να γίνει µία εξειδικευµένη µελέτη για την σύνταξη τοπικού σχεδίου διαχείρισης 
απορριµµάτων µε βάση το σκεπτικό που αναπτύχθηκε στην εισήγηση. 
 2. Να εξεταστεί εάν κάποιο από τα δηµοτικά ή δηµόσια ακίνητα καλύπτει τις 
προϋποθέσεις για αµαξοστάσιο αρχικά και κατόπιν για Σ.Μ.Α., εφόσον προκύψει τεκµηριωµένη 
ανάγκη. 
 3. Στην περίπτωση που επιλεγεί η λύση του Σ.Μ.Α. να γίνουν όλες οι απαραίτητες 
µελέτες και να ληφθούν όλες οι µέριµνες που περιγράφηκαν παραπάνω.  
 
 Σε κάθε περίπτωση, το θέµα να περάσει για τελική έγκριση από το ∆ηµοτικό Συµβούλιο 
σύµφωνα µε τα προβλεπόµενα στο άρθρο 2 παρ. 2 του κανονισµού λειτουργίας του ∆ηµοτικού 
Συµβουλίου. 

 
Αφού αναγνώσθηκε το πρακτικό αυτό υπογράφεται ως ακολούθως: 
Ο ΑΝΤΙΠΡΟΕ∆ΡΟΣ        ΤΑ  ΜΕΛΗ                
ΣΤΑΪΚΟΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ             ΖΥΓΟΥΝΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ. 

ΦΕΡΜΕΛΗ ΛΥ∆ΙΑ. 
ΚΟΡΟΒΕΣΗ ΒΑΣΙΛΙΚΗ (ΒΑΣΙΑ). 
ΠΑΣΙΠΟΥΛΑΡΙ∆ΗΣ ΑΒΡΑΑΜ. 
ΖΑΜΑΝΗΣ ∆ΙΟΝΥΣΙΟΣ. 
ΣΩΤΗΡΙΟΥ ΣΑΚΕΛΛΑΡΙΟΣ. 
ΤΑΟΥΞΗ –ΧΡΙΣΤΙΑΝΙ∆Η ΚΑΛΛΙΟΠΗ. 

 ΚΟΚΜΟΤΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ.  
ΠΕΠΠΑ ΑΓΓΕΛΙΚΗ. 
ΓΙΑΡΕΝΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ. 
ΤΣΟΥΚΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ. 

 ΠΑΠΑΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ ΕΛΕΝΗ (ΛΕΝΑ). 
     ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ. 

 ΜΠΟΥΣΜΠΟΥΡΑΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ. 
 ΤΣΑΛΤΟΥΜΗ ΚΥΡΙΑΚΗ. 
 ΣΩΚΟΥ ΖΩΗ. 

ΛΟΥΚΑΤΟΣ ΠΑΝΑΓΗΣ. 
 ΝΙΚΗΤΟΠΟΥΛΟΣ ΙΩΑΝΝΗΣ.     
      ΣΠΗΛΙΩΤΗΣ ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ. 
   ΚΟΥΡΙ∆ΑΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ.   

 
Ακριβές Αντίγραφο 

Άγιος Στέφανος  13/12/2012 
Ο Προεδρεύων του ∆.Σ. 

 
 
 

Στάικος Θεόδωρος 
 
Σχέδιο 
Φάκελος Αποφάσεων ∆.Σ. 
Εσωτερική ∆ιανοµή 
- Γραφείο ∆ηµάρχου. 
- ∆/νση Περιβάλλοντος 
- ∆/νση Τεχνικών Υπηρεσιών. 
 


